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Verslag van de vergadering Adviesraad voor Sport van 29 maart 2021  

 
Aanwezig: John van den Berg (voorzitter), Catharina Abels, Wimar Bolhuis Karen Bosch, Lisette 

van den Heuvel, Ron Jansen, Kees Mol, Rachid Najib, Soraya Samuels, Nynke 
Straatsma, Elvira Stinissen, Carola Uilenhoed, Bart Volkerijk, Pjer Wijsman en Wendy 
van der Meijs (secretaris).  
Vanuit de gemeente: Jan-Willem Meppelink, Peter van Veen (directeur sport) 

Verhinderd: Troy Douglas, Rob van Bokhoven 
 

 
1. Opening 
De voorzitter opent om 19.31 uur de digitale vergadering en heet alle leden van harte welkom.  
 
In onze vergadering zijn bestuursleden van vereniging Haag Atletiek te gast.  
De voorzitter introduceert Pierre Heijnen, voorzitter van de vereniging. Pierre introduceert: Anne van 
der Kooi, als voorzitter van de stuurgroep. Daarnaast zijn aanwezig: Job Roos en Martijn Baelemans, 
architecten en Odin Wenting, technisch adviseur. 
 
Pierre blikt terug op het verleden. Bij de sloop van de oude Houtrust, is door de gemeente de intentie 
uitgesproken om een indoor atletiek hal terug te brengen. Dat was in het jaar 2000. 
Met de groei van de atletiekvereniging, de behoefte aan indoor sportfaciliteiten en de afschrijving van 
de Hellas hal is er behoefte ontstaan voor nieuwbouw op het Sportpark Laan van Poot. 
Zo’n 7 verenigingen zijn gestart met het initiatief. clubs uit verschillende sporten: atletiek, tafeltennis, 
kracht, handbal, jeu de boules, martial arts en padel. Inmiddels zijn ook de sporten turnen, 
beachvolleybal, cricket en real tennis aangesloten.  
 
Een stuurgroep met een vertegenwoordiging vanuit de verschillende sporten heeft de afgelopen jaren 
gewerkt aan een visie en dit uitgewerkt in een concreet plan.  
Inmiddels is het Structuurontwerp gereed. De  clubs hebben elkaar gevonden en vragen de gemeente 
om hulp bij de realisatie. Het plan wordt in april gepresenteerd. 
 
Aan de hand van een presentatie, geven de architecten en de technisch adviseur een toelichting: 
  
- Het sportpark ligt centraal in de vogelwijk; delen van het sportpark hebben culturele waarde. 
- De architect licht alle bestaande voorzieningen toe aan de hand van de sporten die er nu zijn en 

waarom ze in het plan zijn opgenomen. Het gaat om veel faciliteiten; het gaat om de doelgroepen 
en om het vliegwiel effect. Dus lid van Haag Atletiek, kan ook toegang geven tot Hellas. Ook 
aandacht voor de g-sporters, die hebben behoefte aan een goed bereikbare accommodatie. 

- Het plan heeft geïntegreerd outdoor faciliteiten, waaronder een powerhill.  
Kennis en ervaringen elders uit het land zijn meegenomen in het plan.  

- Het plan betreft een duurzame investering. Er is een actieve groep bewoners betrokken om  een 
energie neutraal park te organiseren. Het streven is een energieneutraal plan plus stroomlevering 
aan 500 huishoudens in de wijk. Marktpartijen zijn interessant voor de financiering van het 
duurzaamheidsdeel. 

- Er is veel geïnvesteerd in draagvlak. Met veel organisaties is gesproken. 
- Het ontwerp bestaat uit een haltervorm met een uitloopruimte. Er is een verbinding tussen de 

ruimten op de eerste etage, via een looppad. Het looppad heeft ook een functie als 
toeschouwersruimte. Op de 1e etage is gerekend met verblijfsruimte en administratieve functies. De 
begane vloer heeft functionele ruimtes: kleedkamers, douches, opslag, etc. Het ontwerp heeft een 
hoge mate van integratie van functies met transparante verbindingen. 

- Het complex dient niet alleen de sport, maar ook sociaal-maatschappelijke initiatieven. 
 
Ook de aandachtspunten worden toegelicht: 
De locatie van het complex ligt in een bestaande wijk. Er zijn inmiddels 15 verenigingen aangesloten; er 
is veel geïnvesteerd in consensus bij de verenigingen. 
Mobiliteitsvraagstuk is punt van aandacht: bereikbaarheid, parkeergelegenheid.  
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Het ontwerp is een eerste concrete stap. Het traject is intensief, te denken aan: 

- Haalbaarheid qua ruimtelijke ordening,  
- Draagvlak van de buurt en de omgeving,  
- Politiek draagvlak. Het doel is om te komen in het college akkoord. Er is financiële steun van de 

gemeente nodig, want anders is het project niet haalbaar. 
- De rechtsvorm waarin het initiatief tot stand moet komen; dit moet nog worden uitgezocht.  
 

John vraagt of er ook andere partijen gebruik mogen maken van het park.  
Anne van der Kooij reageert: Er is al overdag gebruik op het park, waaronder de LOOT-school, 
leerlingen van  basisscholen en talentvolle sporters. Anne geeft aan dat er in de toekomst 15 clubs 
deelnemen. Er zal overdag- en avondgebruik zijn. 

Er komen reacties vanuit de adviesraad: 

- Lisette vraagt hoe het zit met de doelgroepen met een beperking.  
Van der Kooij licht toe dat er faciliteiten komen voor G-sporters, running blind. De vergrijzende 
doelgroep kan een belangrijke rol spelen. Er is een aparte kleedkamer voor de road runners. 
Odin Wenting is betrokken bij NOC*NSF om voorzieningen ook voor gehandicapten sport 
bereikbaar te maken. Die aanvulling zit in het project. Lisette reageert met de tip om Machteld 
Huber te raadplegen, specialist op het gebied van positieve gezondheid. Anne vult aan dat er 
een aparte werkgroep gaat bekijken of een gezondheidscentrum mogelijk is.   

 
- Elvira Stinissen benoemt de Alliantie sport en bewegen. De alliantie is gericht op inclusiviteit en 

te raadplegen voor de toegankelijkheid van alle doelgroepen.  
 

- Nynke stelt de vraag of de club ook iets gaat doen met een verenigingsmanager. Anne reageert 
dat het niet denkbaar is dat het concept door alleen vrijwilligers wordt gerund. Dit is ook in de 
exploitatie meegenomen. Het moet wel haalbaar zijn, dat kan alleen met professionele hulp.  
De bezetting is niet volledig. Nynke doet de suggestie om ook professionele externe 
sportaanbieders te benaderen. In dat geval kun je overdag gebruik stimuleren. Dat is 
noodzakelijk, volgens Pierre. Het concept is alleen te draaien bij optimale bezetting. Er zijn 
verschillende vormen om de exploitatie te organiseren: het kan een VVE zijn, een gemeentelijke 
accommodatie die het verhuurt of een stichting die verhuurt. Nynke reageert dat in de RAC 
hallen een stichting is opgericht om de exploitatie draaiende te houden. Nynke geeft tip om 
RAC te benaderen voor lessons learned. 
 

- John stelt de vraag of de sportschool op de hoek van het park betrokken is. Pierre reageert dat 
er gesprekken worden gevoerd, maar dat er ook spanning op zit. Er zit in het sportaanbod 
namelijk overlap. Ook zijn er verenigingen die nu bij de sportschool huren en ook in de 
planontwikkeling betrokken zijn. Er worden gesprekken gevoerd waar er synergie kan 
plaatsvinden.  
 

- Bart geeft aan dat voor de ontwikkeling van de voorziening nog een lang tijdpad is te gaan. Is 
de houdbaarheid van de turnhal en de Hellas hal en de haalbaarheid van het plan een 
spannend traject? Anne reageert dat het elkaar niet bijt. Er is nog wel het nodige werk te 
verzetten. Het park ligt in een Natura 2000 gebied, er is een nieuw bestemmingsplan nodig, etc. 
Het streven is om een definitief ontwerp en financieringsvraagstuk in 2022 af te ronden. Ook de 
betrokkenheid van de wijk is een zorgvuldig traject. Het is een voorziening voor de wijk. De 
werkwijze van de nieuwe omgevingswet biedt initiatiefnemers de mogelijkheid met participatie 
aan te tonen dat er draagvlak is. Ook beseft de stuurgroep dat het mobiliteitsvraagstuk een 
uitdaging is. Het voornemen is om het mobiliteitsplan op te laten stellen door de bewoners.  
 

- Bart vraagt naar de atletiekhal. Hoe gaat die er uit zien? Job antwoordt: niet alle atletiek 
onderdelen. Wel een heen en weer-baan, tussen de 6 en 8 banen, hoogspringen. Ook e-sports 
en urban sports willen ze betrekken. Hierdoor bied je aan toekomstige leden de mogelijkheid 
om meerdere sporten te kunnen beoefenen. Dit met het beseft dat de honkvastheid van een lid 
anders zal zijn in de toekomst. Er is behoefte om losser te kunnen sporten. 
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- Wimar reageert dat het een prachtig plan is. De vraag naar indoor sporthalruimte is groot, zeker 
in de kuststrook. Wimar vraagt of binnensport verenigingen zijn betrokken. Bijv Kalinko? Odin 
geeft aan dat Hellas het vertrekpunt is. Die kan met alle handbal activiteiten de hal al goed 
vullen. Het plan omvat een dubbele hal. Ook andere verenigingen hebben zich gemeld, 
waaronder korfbal en volleybal.  
 

- Ron stelt dat exploitatie een uitdaging is. Is er een benchmark met andere soortgelijke 
accommodatie. Is daar naar gekeken? Odin geeft aan op kleinschalige niveau wel naar 
gekeken. Er is in NL geen soortgelijke sportaccommodatie. Met name op het vlak van het 
samenbrengen van clubs, geeft Ron aan dat dit wel een uitdaging is. Pierre geeft aan dat het 
terecht punt is. Er is emotie en alle clubs willen identiteit behouden. Sportcampus wordt vaak 
aangehaald, maar die is op een andere manier ontwikkeld. Dit initiatief kent een andere 
aanvliegroute. 

 
 
De voorzitter bedankt Pierre Heijnen, Anne van der Kooij en de overige betrokkenen voor hun inbreng. 
Zij verlaten de digitale vergadering. 
 
 
 
3. Mededelingen / toegezonden stukken / voortgang 
3a. Mededelingen. 
Peter van Veen en Jan-Willem Meppelink zijn aanwezig namens de gemeente. John geeft hen het 
woord om de leden bij te praten over de meest recente ontwikkelingen voor sport aan de zijde van de 
gemeente. 
 
Peter geeft aan dat gemeente, naar aanleiding van de presentatie, in gesprek is met de stuurgroep 
Sportpark Laan van Poot. Het is een ambitieus plan met ambitieuze investeringen. 
Het plan is inhoudelijk zeker interessant. Investering is fors met 26 miljoen. Dat is wel een uitdaging. 
 
Begin deze maand heeft de gemeente een besluit genomen om alle huren van gemeentelijke 
sportvoorzieningen voor clubs kwijt te schelden in verband met corona-sluitingen. 
Aanvullend heeft de gemeente een programma gelanceerd voor sportbuurtcoaches voor een bijdrage 
van 0,9 mln. Dit betreft een impuls en actieplan om bewegen en sporten te stimuleren. De 
volleybalbond en het watersportverbond willen daarin een rol nemen. 
Daarnaast komt er in samenwerking met de verenigingen een back-to-sports plan dat erop is gericht 
om bewegen en sport te promoten bij verenigingen, zodra de rivm-maatregelen dit toestaan. De 
wethouder werkt aan een initiatief om de titel voor Europese Sporthoofdstad in te zetten om hiervoor 
aandacht en promotie te maken. Mogelijk dat dit – in tijd -  samenvalt met het Olympic Festival, dat zou 
elkaar kunnen versterken.  
 
De herstructureringsplannen voor Zuidwest zijn omvangrijk. Voor de fysieke accommodaties wordt een 
grote subsidie aanvraag ingediend bij het rijk. 
 
Peter vervolgt dat in de gebiedsontwikkelingen ruimte moet komen voor bewegen en sport. De 
referentienormen helpen daarbij. In de grondexploitaties is er echter geen rekening mee gehouden.  
 
Rachid vraagt hoe het bijvoorbeeld staat met de kazerne in Moerwijk. Peter verwijst naar de 
sportconsulent van de gemeente. 
  
3b. Ron Jansen volgt Pjer op in het dagelijks bestuur 
John kondigt aan dat Ron bereid is gevonden om plaats te nemen in het dagelijks bestuur. Ron volgt 
Pjer op, die per 1 maart niet meer actief is bij de adviesraad voor sport.  
 
3c. Vaststellen verslag bijeenkomst 26 november 2020  
De voorzitter neemt het verslag door. Er zijn geen opmerkingen bij het verslag.  
Het verslag wordt vastgesteld. 
 
3d. Vaststellen verslag bijeenkomst 28 januari 2021  
De voorzitter neemt het verslag door.  
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Pagina 2 van het verslag.  Er wordt nog een financieel plan aan het advies van de NL Sportraad 
toegevoegd via een addendum. Hierover vindt op 7 april as een bijeenkomst plaats.  
Het verslag wordt vastgesteld 
 
3e. Voortgangslijst dagelijks bestuur 
Agendapunt is omwille van de tijd niet behandeld. 
 
3f. Overzicht toegezonden stukken.  
Agendapunt is omwille van de tijd niet behandeld. 
 
4. Voorstel vacature-tekst Adviesraad voor Sport 
Er ligt een concept-tekst voor die is opgesteld door de werkgroep. De leden worden gevraagd of er 
opmerkingen en/of suggesties izjn. 
 
Suggestie van Lisette. Voor de samenstelling van de adviesraad is het interessant om iemand toe te 
voegen die betrokken is bij het programma gezond Den Haag. Hier staat het thema vitaliteit centraal. 
Vitaliteit biedt kans voor verbinding.  
De voorzitter geeft aan dat de eerste voorkeur uitgaat naar een kandidaat met een ruimtelijke c.q. 
planologische achtergrond. Vitaliteit is deze een aandachtspunten. Aanbevelingen blijven welkom. 
 
Karen vult aan om de vacature ook breed in de eigen netwerken uit te zetten en bij andere platforms. 
Wimar oppert of de gemeente de vacature kan uitzetten bij de verenigingen?  
De voorzitter reageert dat wij dat zelf kunnen organiseren, bij voorkeur niet via gemeente.  
Bart oppert om de lokale media te gebruiken, bijvoorbeeld de posthoorn of dagblad 070. 
 
Suggesties worden genoteerd en met de werkgroep verder voorbereid. 
 
5. Opzet thema’s Sportmanifest en instellen van werkgroepen  
De voorzitter vraagt of er suggesties zijn voor een aanvulling op de thema’s sportmanifest.  
Er zijn geen opmerkingen. 
 
6. Rondvraag.  
De voorzitter oppert het proces en het advies over ADO en het Zuiderpark.  Alle leden krijgen nog de 
mogelijkheid om te reageren. 
 
Nynke. Spreekt haar ongerustheid uit over de sport en mogelijk ook de aandachtspunten voor het 
sportmanifest. Er zijn veel sportaanbieders die nog niet kunnen overzien wat de gevolgen zijn van het 
lange stilliggen van de sport. Hoe kunnen we de sport voorbereiden op de klap die er nog gaat komen 
als gevolg van corona.  
 
Wendy. Kondigt aan dat er in de gebiedsontwikkeling voor de Binckhorst een hardlooproute is uitgezet. 
Zij vraagt of er leden interesse hebben in een rondje van ca. 7 km. Wimar en Kees reageren, met hen 
wordt separaat contact opgenomen. 
 
7. Sluiting 
De voorzitter sluit de vergadering om 21.30 uur.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
 
 
 


